
 

Møteprotokoll 
 

 

Utvalg: Storfjord formannskap 
Møtested: Møterom 3 Otertind, Storfjord rådhus 

Dato: 12.03.2015 

Tidspunkt: 09:00 – 12:30 

 

Følgende faste medlemmer møtte: 

Navn Funksjon Representerer 

Inger Heiskel Nestleder AP 

Arvid Lilleng Medlem FJ 

Hanne Braathen Medlem SP 

Hallgeir Naimak Medlem H 

 

Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 

Navn Funksjon Representerer 

Sigmund Steinnes LEDER AP 

   

   

   

   

 

Følgende varamedlemmer møtte: 

Navn Møtte for Representerer 

Øistein Nilsen Sigmund Steinnes AP 

   

 

Merknader 

 

 

 

Fra administrasjonen/andre møtte: 

Navn Stilling 

Ellen-Beate J. Lundberg Rådmann  

Rita B. Bergland Sekretær  

Trond-Roger Larsen  Kontorsjef  

Willy Ørnebakk  Nærings- og utviklingsrådgiver 

Viggo Døhl  Økonomisjef  

Anne-Lena Dreyer Konstituert helse og omsorgssjef 

Torbjørg Leirbakken  Rådet for eldre- og funksjonshemmede 

 

Orientering: 

- Bygging av deponi i Skibotndalen v/ Hallgeir Naimak, styremedl. i Avfallsservice.  

- Kommunereformen v/ Oppvekst- og kultursjef May-Tove Lilleng  

- Regnskapsavslutningen v/ Økonomisjef Viggo Døhl  

 

 



Det ble enstemmig vedtatt å behandle en ekstrasak:  

- Tromsøerklæringa – stopp ranet av kysten vår 

 

 

Underskrift:  

 

Vi bekrefter med underskriftene våre at møteboka er ført i samsvar med det som ble vedtatt på 

møtet.  

 

 

Hatteng, 12.03.15 

 

 

 

Hanne Braathen       Hallgeir Naimak  
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PS 12/15 Referatsaker Formannskapet 12. mars 2015 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 

Behandling: 

Ekstra referatsak: Lovlighetskontroll – Fylkesmannens konklusjon. 

Referatsak 11. ble tatt opp som ekstrasak til behandling i møtet.  

 

Sakene ble referert.  

Vedtak: 

Sakene ble referert.  

 

 

PS 13/15 Forhandlinger med Statskog: festeregulering Skibotn 45/2/56 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak: 

1. Formannskapet ønsker å komme fram til en minnelig løsning og godkjenner 

ekstrabevilgning kr 50 000 for å komme i mål med forhandlingene. 

 Inndekning:  

11940.740.283 50 000,- Festeregulering 

19400.990.880  - 50 000,- Bruk av disposisjonsfond 

 

2. Basert på forhandlingsresultatet skal det utarbeides et vedlegg til festekontrakten som 

dokumenterer avtalt festeregulering, kr 330 000 for avtaleforholdet 45/2/56 gjeldende fra 

2015. I vedlegget skal det også fremkomme at festekontrakten skal reforhandles før neste 

regulering om 10 år.  

3. For å redusere kommunens framtidige utgifter ved festeforhold, gjeldende i hele 

kommunen, skal framfesterne oppfordres til festeinnløsning. 

 

 

 

PS 14/15 Prosjekt kommunepsykolog 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 



Behandling: 

Konstituert helse- og omsorgssjef Anne-Lena Dreyer orienterte i saken.  

 

Forslag fra Ap v/ Inger Heiskel:  

Saken utsettes.  

 

Forslaget fra Ap v/ Inger Heiskel ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak: 

Saken utsettes.  

 

 

PS 15/15 Byregionprosjektet - fortsettelse fase II 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 

Behandling: 

Tilleggsforslag fra Sp v/ Hanne Braathen:  

3. Da vår nåværende rådmann Ellen-Beate Lundberg slutter, ønsker Storfjord kommune å ha 

Willy Ørnebakk som fast styremedlem og konst. rådmann/rådmann som vararepresentant.  

 

Forlag fra Fjordfolket v/ Arvid Lilleng:  

Samarbeidet med Tromsø jf. sak 15/15, avsluttes.  

 

Rådmannens innstilling ble satt opp mot forslaget til Fjordfolket v/ Arvid Lilleng.  

Rådmannens innstilling ble vedtatt med 4 mot 1 stemme.  

 

Det ble votert over tilleggsforslaget fra Sp v/ Hanne Braathen. 

Tilleggsforslaget ble enstemmig vedtatt.   

Vedtak: 

1. Storfjord kommune ønsker at ByR-prosjekt skal fortsette i fase II og slutter seg til som 

deltaker i prosjektet. Storfjord kommune deltar med finansiering av egenandel kr 50 000,- til 

prosjektet som dekkes over regionale utviklingsmidler, konto: 14715.440.325. 

 

2. Storfjord kommune slutter seg til at Innovasjon og næringsutvikling i Tromsøregionen blir 

tema for arbeidet framover. De nevnte næringsområdene mat fra sjø og land og opplevelser 

(turisme, kultur) bør inngå i opplegget. 

 

3. Da vår nåværende rådmann Ellen-Beate Lundberg slutter, ønsker Storfjord kommune å ha 

Willy Ørnebakk som fast styremedlem og konst. rådmann/rådmann som vararepresentant. 

 

 

 



PS 16/15 Søknad om tilskudd til markedsføring (2014) - Skibotnhallen AS 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak: 

1. Det gis tilsagn om tilskudd fra kommunalt næringsfond på 25% av dokumenterte 

kostnader til markedsføring for 2014, inntil kr 37.500,-, til Skibotnhallen AS.  

2. Tilsagn fra fondet gjelder som hovedregel i 12 måneder fra tilsagnsdato. I særlige 

tilfeller kan tilsagnsperioden utvides gjennom søknad. 

3. Tilsagnet bortfaller dersom utbetalingsanmodning ikke er sendt inn innen fristen.  

4. Tilskuddet blir utbetalt etter at søkeren sender anmodning om utbetaling og 

dokumentasjon av omsøkt investering til kommunen. 

5. Dersom det oppstår forhold som er i strid med forutsetningene for støtten, kan 

kommunen avgjøre at deler eller hele tilskuddet ikke utbetales. 

6. Vedtektene for Storfjord kommunes næringsfond er endret fra 1/1-2015. Søker gjøres 

med dette oppmerksom på at det i hht de reviderte vedtektene normalt ikke gis støtte til 

tiltak etter at de er gjennomført eller investering foretatt hvis dette ikke er avklart og 

godkjent av kommunen på forhånd.  

 

 

 

PS 17/15 Søknad om tilskudd til prosjekt "Næringsutvikling på gårdsbruk" - 

Landbruk Nord 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak: 

Søknaden fra Landbruk Nord om midler til prosjekt «Næringsutvikling på gården» 2015-2016 

avslås da Storfjord kommune allerede har etablerte ordninger for å bistå etablerere. 

 

 

 

PS 18/15 Søknad om tilskudd - Plamon AS 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 



Behandling: 

Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak: 

1. Det gis tilsagn om tilskudd fra kommunalt næringsfond på 25% av dokumenterte 

kostnader til investeringer i produksjonsutstyr, inntil kr 75.000,-, til Plamon AS.  

2. Det gis normalt ikke støtte til tiltak etter at de er gjennomført eller investering foretatt 

hvis dette ikke er avklart og godkjent av kommunen på forhånd.  

3. Tilsagn fra fondet gjelder som hovedregel i 12 måneder fra tilsagnsdato. I særlige 

tilfeller kan tilsagnsperioden utvides gjennom søknad. 

4. Dersom prosjektet endres vesentlig plikter søker å søke om endring av tilsagn. 

5. Tilsagnet bortfaller dersom utbetalingsanmodning ikke er sendt inn innen fristen.  

6. Tilskuddet blir utbetalt etter at søkeren sender anmodning om utbetaling og 

dokumentasjon av omsøkt investering til kommunen. 

7. Dersom det oppstår forhold som er i strid med forutsetningene for støtten, kan 

kommunen avgjøre at deler eller hele tilskuddet ikke utbetales. 

8. Storfjord kommune kan kreve hele eller deler av tilskuddet tilbakebetalt dersom 

støtteobjektene blir solgt eller tatt i bruk til annet formål innen 5 år etter at tilskuddet er 

utbetalt. 

 

 

 

PS 19/15 Søknad om tilskudd til spillefilm "Lengsel etter nåtid" - Pomor Film 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.   

Vedtak: 

1. Storfjord kommune innvilger tilsagn om kr 30.000,- i tilskudd fra kommunalt 

næringsfond til produksjon av spillefilmen «Lengsel etter nåtid». 

2. Tilsagn fra fondet gjelder som hovedregel i 12 måneder fra tilsagnsdato. I særlige 

tilfeller kan tilsagnsperioden utvides gjennom søknad. 

3. Dersom prosjektet endres vesentlig plikter søker å søke om endring av tilsagn. 

4. Tilsagnet bortfaller dersom utbetalingsanmodning ikke er sendt inn innen fristen.  

5. Tilskuddet blir utbetalt etter at søkeren sender anmodning om utbetaling og 

dokumentasjon av omsøkt investering til kommunen. 

6. Dersom det oppstår forhold som er i strid med forutsetningene for støtten, kan 

kommunen avgjøre at deler eller hele tilskuddet ikke utbetales. 

 

 

 



PS 20/15 Konstituering av rådmann fra 14.03.15 og inntil ny rådmann er 

tiltredt 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 

Behandling: 

Forslag fra formannskapet:  

Trond Roger Larsen konstitueres som rådmann i Storfjord fra 17.3.2015 og fram til 31.5.2015 

med mulighet for forlengelse.  

 

Forslaget ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak: 

Trond Roger Larsen konstitueres som rådmann i Storfjord fra 17.3.2015 og fram til 31.5.2015 

med mulighet for forlengelse.  

 

 

PS 21/15 Formannskapets uttalelse til deltakerloven 

Saksprotokoll i Storfjord formannskap - 12.03.2015  

 

Behandling: 

Forslag fra formannskapet:  

Storfjord formannskap krever å beholde deltakerloven slik den er i dag 

Storfjord formannskap mener at Tveteråsutvalgets innstilling truer kystbefolkningens 

livsgrunnlag og må derfor avvises. Det handler om forvaltningen av de verdiene som sikrer 

bosetting og livsgrunnlag langs kysten! 

 

Deltakerloven er viktig for å trygge bosetning og arbeidsplasser i kystområdene. 

 Den sikrer at ressursene som hentes i nordområdene kommer kystbefolkningen til gode og er 

med på å knytte fiskerettigheter til fiskerne selv. Dette skaper trygghet fordi retten til å fiske eies 

av folk som bor ved kysten. Deltakerloven bør ikke endres.  

Det er bra for landet at vi har nasjonal kontroll med fiskeressursene og at det er befolkningen i 

kystsamfunnene som forvalter og høster ressursene gjennom lokalt eide og lokalt drevne 

fiskefartøyer. Dersom lovverket endres, åpner EØS-avtalen for utenlandsk eierskap til 

fiskeressursene. 

Dersom en lovendring blir vedtatt, vil utviklingen være fritt frem for fiskeribedrifter med 

utenlandske eierinteresser å investere i fiskerikvoter uten noen form for krav og regler om at det 

vil komme kystbefolkningen til gode. Dette kan bety spikeren i kista for mange lokale og 

nasjonale sjømatbedrifter og forringe rekrutteringen på et lokalt og nasjonalt nivå. 

Der det lokale eierskapet står last og brast fordi de tar samfunnsansvar så har vi ofte sett det 

motsatte når eierskapet er langt unna. Når vi nå skal fremme og bygge sjømatnæringen er det 

enda viktigere enn før at vi har bedrifter med en lokal forankring og at de tar et bevisst 

samfunnsansvar. Vi har tro på våre fiskere, og vi har sett at det er de som innehar den erfaring 

og kompetanse for å drive mest mulig effektivt og å forvalte Norges naturressurser på en 

adekvat måte. 



Utvalget anbefaler at dagens begrensninger i kvotetak per fartøy oppheves. Det betyr i klartekst 

en storstilt strukturering hvor resultatet vil bli færre fartøy og færre sysselsatte. 

Utvalget sier selv: «»Det er også rimelig å anta at fartøyene vil konsentreres om færre steder. 

Konkurranseevnen til fiskeforedlingsbedrifter på steder med mindre kvoter blir da svekket, og 

dette vil føre til ytterligere færre arbeidsplasser på disse stedene.» (NOU 2014:16 s. 104.)  

 

Resultatet av dette vil bli færre båter, større enheter, færre fiskemottak og større 

eierkonsentrasjon på flåtesiden. 

 

Tveteråsutvalget foreslår at leverings- og aktivitetsplikten avvikles for de fartøy som er omfattet 

av denne. De foreslår en kommisjon med juridisk og økonomisk kompetanse som får som 

oppgave å komme fram til en samfunnsmessig forsvarlig løsning som hensyntar alle parter, 

eksempelvis gjennom en økonomisk kompensasjon. Dersom utvalgets forslag gjennomføres bør 

det opprettes en slik kommisjon. Dagens forpliktelser må strammes inn i den tiden en slik 

kommisjon arbeider. 

 

Det er knyttet store verdier til de trålkonsesjoner som har leverings- og aktivitetsplikt, og saken 

er meget politisk betent. Storfjord formannskap støtter kravet om at det kvantum som fiskes 

utenfor vår del av kysten skal ilandføres her. Dersom leveringsplikten skal oppheves må det 

kvantum fisk som ligger i konsesjonene knyttet til vårt fylke bli i Troms. Trålfisk som 

eksporteres direkte ut av landet bør pålegges en ressursrente.  Ressursrente er et virkemiddel 

som også bør vurderes brukt for andre deler av flåten hvis samfunnskontrakten man har i dag 

ikke oppfylles. 
 

Forslaget ble enstemmig vedtatt.  

 

Formannskapets vedtak: 

Storfjord formannskap krever å beholde deltakerloven slik den er i dag 

Storfjord formannskap mener at Tveteråsutvalgets innstilling truer kystbefolkningens 

livsgrunnlag og må derfor avvises. Det handler om forvaltningen av de verdiene som sikrer 

bosetting og livsgrunnlag langs kysten! 

 

Deltakerloven er viktig for å trygge bosetning og arbeidsplasser i kystområdene. 

 Den sikrer at ressursene som hentes i nordområdene kommer kystbefolkningen til gode og er 

med på å knytte fiskerettigheter til fiskerne selv. Dette skaper trygghet fordi retten til å fiske eies 

av folk som bor ved kysten. Deltakerloven bør ikke endres.  

Det er bra for landet at vi har nasjonal kontroll med fiskeressursene og at det er befolkningen i 

kystsamfunnene som forvalter og høster ressursene gjennom lokalt eide og lokalt drevne 

fiskefartøyer. Dersom lovverket endres, åpner EØS-avtalen for utenlandsk eierskap til 

fiskeressursene. 

Dersom en lovendring blir vedtatt, vil utviklingen være fritt frem for fiskeribedrifter med 

utenlandske eierinteresser å investere i fiskerikvoter uten noen form for krav og regler om at det 

vil komme kystbefolkningen til gode. Dette kan bety spikeren i kista for mange lokale og 

nasjonale sjømatbedrifter og forringe rekrutteringen på et lokalt og nasjonalt nivå. 

Der det lokale eierskapet står last og brast fordi de tar samfunnsansvar så har vi ofte sett det 

motsatte når eierskapet er langt unna. Når vi nå skal fremme og bygge sjømatnæringen er det 

enda viktigere enn før at vi har bedrifter med en lokal forankring og at de tar et bevisst 

samfunnsansvar. Vi har tro på våre fiskere, og vi har sett at det er de som innehar den erfaring 

og kompetanse for å drive mest mulig effektivt og å forvalte Norges naturressurser på en 

adekvat måte. 



Utvalget anbefaler at dagens begrensninger i kvotetak per fartøy oppheves. Det betyr i klartekst 

en storstilt strukturering hvor resultatet vil bli færre fartøy og færre sysselsatte. 

Utvalget sier selv: «»Det er også rimelig å anta at fartøyene vil konsentreres om færre steder. 

Konkurranseevnen til fiskeforedlingsbedrifter på steder med mindre kvoter blir da svekket, og 

dette vil føre til ytterligere færre arbeidsplasser på disse stedene.» (NOU 2014:16 s. 104.)  

 

Resultatet av dette vil bli færre båter, større enheter, færre fiskemottak og større 

eierkonsentrasjon på flåtesiden. 

 

Tveteråsutvalget foreslår at leverings- og aktivitetsplikten avvikles for de fartøy som er omfattet 

av denne. De foreslår en kommisjon med juridisk og økonomisk kompetanse som får som 

oppgave å komme fram til en samfunnsmessig forsvarlig løsning som hensyntar alle parter, 

eksempelvis gjennom en økonomisk kompensasjon. Dersom utvalgets forslag gjennomføres bør 

det opprettes en slik kommisjon. Dagens forpliktelser må strammes inn i den tiden en slik 

kommisjon arbeider. 

 

Det er knyttet store verdier til de trålkonsesjoner som har leverings- og aktivitetsplikt, og saken 

er meget politisk betent. Storfjord formannskap støtter kravet om at det kvantum som fiskes 

utenfor vår del av kysten skal ilandføres her. Dersom leveringsplikten skal oppheves må det 

kvantum fisk som ligger i konsesjonene knyttet til vårt fylke bli i Troms. Trålfisk som 

eksporteres direkte ut av landet bør pålegges en ressursrente.  Ressursrente er et virkemiddel 

som også bør vurderes brukt for andre deler av flåten hvis samfunnskontrakten man har i dag 

ikke oppfylles. 

 


